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AchtER DE snAREn

Instrumentenbouwers openen hun atelier
Vlaamse bouwers van muziek-
instrumenten gunden bezoekers
gisteren een blik in de keuken.
Op verschillende plaatsen konden
belangstellenden gaan kijken hoe
doedelzakken, violen of contrabas-

sen worden gemaakt.
Ook was het mogelijk om zelf ach-
ter de snaren aan het werk te gaan.
Zo konden amateurs mallen maken,
hout piekfijn schaven of het instru-
ment vernissen.

De bouwers wilden bij de bezoekers
enthousiasme voor hun ambacht
opwekken. De opleiding instrumen-
ten bouwen wordt almaar populair-
der, vooral bij middelbare
scholieren. (ra) / © Tim Dirven

Waarom kleine klassen niet beter zijn en slechte scholen zeer zeldzaam

Wetenschappersdoorprikken
vijf taaieonderwijsmythes
REmy AmkREUtz
Brussel

Eenverstandigeouder vermijdt
het beroepsonderwijs, kiest een
goede school enwil aparte lessen
vooruitblinkers.Ofmisschien
tochbeterniet?DeBritse
vooraanstaandeonderwijs-
wetenschappersPhilipAdeyen
JustinDillon (King’sCollege
Londen) ontmaskerenvijf
hardnekkigeonderwijsmythes.

Eenschoolmetveelgeslaagdeleerlingenis
beter voor de ontwikkeling van een kind.
Het is een hardnekkig beeld dat bij veel
oudersaanslaat.AdeyenDillonwijzendie
stelling met de vinger. “Er zijn scholen
waar kinderen weinig vooruitgang boe-
ken,maardie zijn zeer zeldzaam.Voorde
grotemeerderheidmaaktdeschoolkeuze
amper een verschil op hoeveel kennis zij
opdoen tijdens hun schoolcarrière.”
Volgens de wetenschappers krijgen

scholen in kansarmere buurten momen-
teel de schuld van de zwakke(re) presta-
ties van hun leerlingen. “Ermoet worden
gemetenhoesterkeenkindbijleert,waar-
bij rekeningwordtgehoudenmetafkomst,
geslacht en hun woonplaats. Alleen zo
kunnenwescholenverantwoordelijkhou-
den voor hundaden.”
Pedagoog Pedro De Bruyckere

(Arteveldehogeschool) sluitzichaanbijde
Britten. “Ouderswillen een goede school,
zodathunkindzichoptrektaanhetbetere
gemiddelde. Maar er bestaan amper
slechte scholen en de persoonlijke groei
zouopandereplaatsenevengrootzijn.Nu
kijken we niet in hoeverre leraren jonge-
renondernemendmakenencreatief laten
zijn. Datmoetenwemeenemen indeeva-
luatie van scholen.”

Het beroeps- en technisch secundair
onderwijs is een vergaarput. Een grove
stelling, die blijft plakken.Met de hervor-
ming van het secundair onderwijs hoopt
ministervanOnderwijsPascalSmet (sp.a)
zulke richtingen op tewaarderendoor de
benamingente latenvallen.Ofdatgaathel-
pen, is koffiedik kijken. Maar dat er iets
moet gebeuren, staat volgens Adey en
Dillonvast. “Rationeeldenkenwerktalleen
als er een klein aantal duidelijk gedefini-
eerde factoren zijn. Als we iets complex
aanpakken, zoals het aanleggen van een
tuin,kunnenwebetereenberoepdoenop
intuïtie.”
Chef-kokshoevengeenhogeronderwijs

doorlopentehebben,klinkthet,maarkun-
neneenzeer intelligentemanier vanwer-
ken hebben. “Een IQ-testmeet alleen hoe
zeer je onder druk feiten kunt geven. Dat
verklaartmeteenwaaromeenhoogIQniet
hoeft samentegaanmetgezondverstand.
Er isgeenenkeleredenomeenvakmanals
minder intelligent te bestempelen.”
Een stelling dieWouter Duyck, profes-

sor cognitieve psychologie aan de UGent,
bijtreedt. “Traditioneel betekent intelli-
gentie dat je abstract en probleem-
oplossendkuntdenken.Daarscorenzulke
jongeren slechter op. Maar dat betekent
niet dat zij minderwaardig zijn, integen-
deel. Op dit moment is de maatschappe-
lijke waarde van een goede elektricien
belangrijker dan die van een middelma-
tige aso-bediende.”

Differentiatie is het modewoord in haast
elk modern onderwijsdebat. De leerstof
moet meer op maat van de leerling wor-
dengemaakt. Omdat tedoen,propageren
expertsdikwijlszogehetenniveaugroepen.
Daarbijbestaanbijvoorbeelddriegroepen:

de allerzwaksten, de grote middengroep
en de absolute uitblinkers. Leraren kun-
nen zo gemakkelijker hun les aanpassen.
Het klinkt ideaal, maar de Britse des-

kundigenstaanerweigerachtig tegenover.
“Het is waarschijnlijk dat een opdeling
ervoor zal zorgen dat jongeren ingedeeld
wordennaarsocialeklasseengeslacht.De
achterblijverszullenvoornamelijkanders-
talige, kansarme jongens zijn. Ook blijkt
uitonderzoekdatde lesstofvoordeze jon-
gerenzeerrepetitief is,watdeschoolmoe-
heid aanmoedigt. De groepering kan een
kloof slaan tussen de zwakkeren en de
sterksten die later niet meer in te halen
valt.”
Dat niveaugroepen zorgen voor een

socio-economische opdeling klopt, geeft
De Bruyckere aan. “Maar er bestaat wel
eenonderwijskundigemeerwaarde. Ineen
gewone klas worden de zwakkeren ook
schoolmoe, omdat ze niet meekunnen.
Tegelijkertijd vervelen de sterkeren zich.
Metniveaus los jedatopendelesstofhoeft
niet saai te zijn.”

Om de paar jaar duikt de twistappel
opnieuw op. Scholen luiden de alarmbel
als hun klas uit 28 kinderen bestaat, ter-
wijl 19,7 volgens de OESO het Vlaamse
gemiddelde is.Maarmaaktdehoeveelheid
leerlingen iets uit? “Er is geen bewijs dat
het verkleinen van klassen jongeren later
voordeel oplevert in hun schoolcarrière.
Het is zorgwekkend dat we hebben vast-
gestelddater indergelijkeklassenminder
groepswerk plaatsvindt.”
Dat leerkrachten liever minder kinde-

ren voor hun neus willen, noemen de
onderzoekers logisch. “Er iseengrootver-
schil tussen de professionele ervaring en
de onderzoeksbewijzen. Daarbij passen
lerarenhundoceerstijl vaaknietaanalsze
zich eenmaal in een kleine groep bevin-
den. Alleen de klasgrootte aanpakken zal
amper effect hebben opde leerlingen.”
De Bruyckere gaat deels akkoord met

de Britse bevindingen. “Pas als erminder
dan17kinderenzijn,werpthetzijnvruch-
ten af. Maar dat is onbetaalbaar. Het ver-
schil tussen een klas van 20 en een van 27
leerlingen is dan weer zeer klein.” Toch
kunnen minder kinderen per groep een
voordeelzijn. “Dewerklastneemtaf,waar-
door het welbevinden van de docent toe-
neemt. Als jezietdatéénopdedriebegin-
nende leraren stopt binnen de vijf jaar, is
dat ook belangrijk.”

Hoge landelijkegemiddeldesopwiskunde
hangen samen met een verbod op het
gebruikvanrekenmachines.Eenclaimdie
vaak wordt gebruikt als ouders moeten
worden overtuigd van het nut van tafels
leren en staartdelingen. “Maar er is geen
statistisch verschil tussen jongeren die
geen toegang hebben tot een rekenma-
chine en zij die dat wel hebben. Integen-
deel, in de eerste paar jaar van het mid-
delbaar ishetgebruikervanzelfsgunstig.”
De Britse wetenschappers wijzen ook

ophetmotiverendeeffectvantechnologie.
“Leerlingen die les hebben gekregenmet
rekenmachines hebben een positievere
houding ten opzichte van wiskunde. Ook
wordt duidelijk dat volwassenen amper
gebruikmaken van pen en papier om te
rekenen. Zij vertrouwen op spreadsheets
en rekenmachines. Onderwijs moet jon-
geren voorbereiden op de echte, techno-
logischewereld.”
OokDuyckpleit voormeer technologie

in de klas. “We leven in een informatie-
maatschappij. Jongeren hebben toegang
totcomputersenrekenmachinesenmoe-
ten leren die te gebruiken. Natuurlijk die-
nen jongeren wel een basiskennis wis-
kunde te hebben om abstract te leren
denken.”

Philip Adey en Justin Dillon, Bad
Education: Debunking Myths in
Education, Open University Press.

Aantalontvoerde
minderjarigen
stijgt fors

Brussel

Vorig jaarwerden inons land521
ontvoeringenvanminderjarigen
geregistreerd, hethoogste aantal
sinds 2007. Toenwerden411
feitengemeld.

Hetaantalontvoerdeminderjarigensteeg
met19procent tenopzichtevan2010.Toen
werdener439kidnappingsgeregistreerd.
De Cel Vermiste Personen behandelde in
2011 404 onrustwekkende verdwijningen
vanminderjarigen tegenover 315 in 2010.
Dat blijkt uit cijfers die zijn vrijgegeven
door minister van Binnenlandse Zaken
JoëlleMilquet (cdH).
In 2011 was bij 65 ontvoeringen de ver-

dachte bekend. Het aantal bekende ver-
dachten daalt sinds 2008, toen er 94
gekendwaren. In60procentvandegeval-
len is dedader eenman.Milquet beschikt
niet over informatie over het aantal ont-
voeringendat zichafspeelt inde familiale
sfeer, noch over de landen waar de ont-
voerde kinderen eventueel worden naar-
toe gebracht.
Hetaantalnieuwedossiersvanonrust-

wekkendeverdwijningenvanminderjari-
gen bij de Cel Vermiste Personen van de
federalepolitiedaaldetussen2007en2010
van482 tot 315. Vorig jaar steeghet aantal
weer tot 404. In de periode 2007-2011
waren60procentvandeverdwenenmin-
derjarigenmeisjes. (Belga)

Tientallenpv’sbij
uitgaanscontrole
inLeuven

Brussel

Bij eengrootschalige controle in
het Leuvenseuitgaanslevenheeft
de lokalepolitie ditweekend
tientallenbekeuringen
uitgeschreven.Vierpersonen
werdenopgepakt.

Achtbestuurderswerden indenacht van
zaterdagopzondagaandeNaamsestraat
en de Koning Boudewijnlaan geverbali-
seerd omdat zij te veel hadden gedron-
ken. Zeven personen kregen een proces-
verbaal wegens het beperkt bezit van
drugs.
Naast de alcohol- en drugsovertredin-

gendeeldenpolitieagentenook35bekeu-
ringen uit voor uiteenlopende verkeers-
overtredingen en stelden zij acht
GAS-boetes op. De politie betrapte ook
twee illegalen en een persoon die geseind
stond als vermist.Vier personen werden
uiteindelijk opgepakt.
Na de verkeerscontrole patrouilleerde

depolitieookinhetuitgaanscentrumrond
de Oude Markt. Twee personen werden
daar opgepakt wegens openbare dron-
kenschap, terwijl twee anderen werden
meegenomenomdatzijdeopenbareorde
verstoorden. Erwerden hier ook drie pv’s
opgesteldwegens het bezit van drugs.
De acht GAS-boetes werden uitge-

schreven voor wildplassen, nachtlawaai
enhet beledigen vande politie. (Belga)

Experts
onderzoeken
ruimteweer

Brussel

Deskundigenvanoverdehele
wereldbuigen zich inhetPaleis
vanAcademiën inBrussel over
het ruimteweer. Zenemener
deallernieuwste technologische
enwetenschappelijke
ontwikkelingenonderde loep.

Van vandaag tot vrijdag komen specialis-
ten van het ruimteweer samen in onze
hoofdstad. Zij onderzoekende relatie tus-
sen de zon en de aarde, zo heeft het
Europese Ruimtevaartbureau meege-
deeld.
Derelatiemetonzester laatzijn invloed

zowel inderuimtealsoponzeplaneetgel-
den. Sinds 2004 is de jaarlijkse European
SpaceWeatherWeek (ESWW) een heuse
Belgische traditie geworden, die dit jaar
aan zijn negende editie toe is. De confe-
rentie brengt zowat 300 onderzoekers,
gebruikers enandere geïnteresseerden in
het ruimteweer in contactmet allemoge-
lijke aspecten ervan.Dat kanpuurweten-
schappelijk onderzoek zijn, maar ook
praktische toepassingen.
België en Europa hechten zeer veel

belang aan het ruimteweer, omdat onze
snel evoluerende hoogtechnologische
maatschappij steeds kwetsbaarderwordt
voor de effecten ervan, zegt het Europees
Ruimtevaartbureau.België isdanookeen
van de belangrijkste deelnemers aan het
ruimteweerprogramma van het ruimte-
vaartbureau.
Deconferentiestelthet luikruimteweer

van het programma Space Situational
Awareness (SSA) centraal. Het Europese
Ruimtevaartbureauwilaanhetprojecteen
sterke internationale impuls geven door
er een permanente operationele dienst-
verlening van temakenmet inzet vanalle
mogelijke middelen op de aarde en in de
ruimte.
De bedoeling is dat experts verschijn-

selen in de ruimte in de gaten te houden
die een risico vormen voor de goedewer-
king van satellieten en infrastructuur op
onze planeet. Het ruimteweer is daar een
van de belangrijkste pijlers van. Het
FederaalWetenschapsbeleid neemt voor
liefst4,5miljoeneurodeelaanhet initiatief.

(Belga)

Uw kind presteert
beter op een goede
school1

Jongeren uit het bso
zijn dom2

Aparte lessen voor
zwakke en sterke
leerlingen3

Een kleine klas is
een goede klas4

Een rekenmachine
moet niet dagelijks
worden gebruikt5
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BangafwachtenvoornieuweontslagrondebijPhilipsTurnhout

Johan CoRthoutS
BrusseL

Dekans is groot dat er op-
nieuweenpakbanen
sneuvelenbij Philips in
Turnhout. Sommigewerk-
nemers vrezenvoor een
sluiting vandeonder-
neming.Vakbondenachten
eenFordGenk-scenario
evenwel onwaarschijnlijk.

Bij de Philipsvestiging vindt van-
daag om 9 uur een bijzondere

ondernemingsraadplaats,gevolgd
door een personeelsvergadering.
De aankondiging van de bijeen-
komsten doet vermoeden dat er
een nieuwe herstructurering op
komst is.
“We hadden beloofd om tegen

eindoktobermeerduidelijkheid te
geven over de toekomst van de
fabriekvoordekomendetwee jaar.
Dat doen we nu”, zegt Anneleen
Van Troos, woordvoerster van de
directie.Overdepreciezeplannen
vanPhilipsweigerdededirectie in
te gaan. Bij het personeel staan de
zenuwenstrakgespannen.Dever-
wachtingen gaan van een ontslag

van enkele honderden werkne-
mers tot de volledige sluiting van
de fabriek.
“We wachten bang af wat het

resultaatzalzijn.Hetwordt tijddat
er duidelijkheid komt, want we
levenhier almaanden inonzeker-
heid”, zegt SergeSeret vandesoci-
alistische bediendebond BBTK.
“Dat er geen goed nieuws te ver-
wachtenis,daarkunjevanuitgaan
als er een bijzondere onderne-
mingsraad wordt aangekondigd”,
zegt Dirk Van der Eycken van de
christelijke metaalbond ACV
Metea. Een Ford Genk-scenario,
waarbijdefabriekoptermijngeslo-

ten wordt, is volgens de bonden
evenwel niet aan de orde. “De ves-
tiging van Turnhout maakt nog
altijdwinst”, zegt Van der Eycken.
“Een melkkoe gaan ze toch niet
slachten?”
Bij Philips in Turnhout werken

1.530mensen,onderwie900arbei-
ders en ruim 600 bedienden. In
junikregen136bediendentehoren
datzehunbaanverliezen.Mogelijk
vallenervandaagontslagenaande
zijde van de arbeiders. Als gevolg
van overproductie is ruim 30 pro-
cent vandearbeiders economisch
werkloos.
Bij het begin van de crisis in

2008 werkten er in Turnhout nog
2.750 mensen. Als gevolg van de
economische crisis is er zwaar
gehakt in het personeelsbestand.
De vakbonden vrezen voor een
langzaam uitdoofscenario van de
fabriek, die bekend is om de pro-

ductie van hogedruklampen. Die
lampen worden gebruikt voor de
verlichtingvanstraten,podia,win-
kels en sportterreinen.
Voor de verdere ontwikkeling

van zijn lichtdivisie zet het
Nederlandse elektronicaconcern
in op de ontwikkeling van de led-
technologie. In september kon-
digde de multinational reeds aan
omonderzoek en ontwikkeling in
Turnhout verder af te bouwen en
in te zetten op meer kosteneffi-
ciëntie. “Zo’noperatiegaatgepaard
metsnoeien inhetpersoneel.Voor
de toekomstvande fabriekziethet
er niet rooskleurig uit”, zegt Seret.

Energiezuinige
woningen
openendeuren

BrusseL

Kandidaat-bouwers en
-verbouwerskunnen
inmeerdan 150energie-
zuinigewoningen terecht
voorpraktische informa-
tie.Het project vandeBond
BeterLeefmilieuwerddit
weekendvoorgesteld.

In de woningen krijgen de bezoe-
kers informatievanmensendiehet
aandenlijveondervondenhebben
wathet isomineenenergiezuinige
woning te leven. De afgelopen
dagen openden de eerste huizen
hun deuren, maar ook volgend
weekend zijn (ver)bouwers wel-
kom.
Met het initiatief wil de Bond

BeterLeefmilieuafstanddoenvan
verkoopspraatjes, zegtprojectver-
antwoordelijkeBenjamin Clarysse.
“Het concept van Ecobouwers
Opendeur is simpel en recht voor
de raap.Webieden echte ervarin-
gen over hoe duurzaam en ener-
giezuinig bouwen in de praktijk
verloopt.”
De eigenaars van de woningen

tonendebezoekerswelke technie-
ken tot energiebesparing leiden,
hoe ze deze zelf hebben toegepast
en vanuit welke filosofie ze dit
gedaan hebben. Clarysse: “Zij
geven uitleg over het energiecon-
cept,de isolatieendeverwarming.
Jeverneemtmeteenookallesover
dematerialenendesamenwerking
met de bouwpartners."
Investeren in energiezuinig of

passief bouwen verhoogt volgens
Clarysse het leefcomfort, creëert
een meerwaarde voor je woning
als jediezouverkopenenbetekent
een forse besparing op je energie-
kosten. Geïnteresseerden kunnen
zich inschrijven via de website.
(BeLgA)

Sabamfactuur
verhindert
optredens
bij FordGenk

BrusseL

Enkelemuziekoptredens,
gisterenvoorzienaande
poort vandeFordfabriek in
Genk,werden in extremis
afgelast. Reden: dedreigen-
de, hoge factuurvan
autersrechtenvereniging
Sabam.

Zo’ntienconcertenwarenvanafgis-
teravond geprogrammeerd als
steunbetuigingvoordemetontslag
bedreigde werknemers van auto-
bouwerFord.Vanaf20uurzouhet
feestje op gang geschotenworden.
Maar daar kwam dus niks van in
huis.Volgensmensenaandepoort
waren inspecteurs van Sabam ter
plaatsegekomenenwashengezegd
dat ze een factuur zouden sturen
van 15.000 euro. “Schandalig”,
noemde Robby Debruyn van het
ACLVB dat. “Sabam wil geld ver-
dienen op de rug vanmensen die
hetnualzomoeilijkhebben.Zezijn
echtniet vandezewereld.Degroe-
pen zouden allemaal gratis optre-

den.Omdatze ietsvooronswilden
doen.Weproberennu tot een ver-
gelijk te komenmet Sabam, maar
vooralsnog hebben we alles afge-
last. Ook het grote tv-scherm
waaropvoetbalmatchentezienzijn,
nemenweweg omdat het niet aan
devoorschriftenzouvoldoen.”
Sabam heeft nog geen stand-

punt ingenomen over de gratis
concerten aande fabriekspoorten
van Ford Genk, zegt algemeen
directeurChristopheDepreter.Hij
spreekt ook tegen dat er inspec-
teurs ter plaatse kwamen.
Het nieuws was een domper

nadat eerder dit weekend iets
hoopgevendswasgebeurd.Miche-
line, een vrouw die in het Luikse
bedevaartsoord Banneux woont,
liet in een interview met Jour
Vervierswetendatzede4.000euro
die zemet eenwedstrijd vanauto-
bouwer Ford had gewonnen, niet
hoefde.Ofbeter: terugwildeschen-
ken in de hoop dat Ford met het
geld ietsvoordegetroffenwerkne-
mers zou doen. “Ik ben geen held.
Het is gewooneenkwestie van ge-
weten”, liet de leraresweten. (rVP)

Amerikaansebrouwers troevenBelgenaf inbierwedstrijd
Remy amkReutz
BrusseL

Bij de eersteBrusselsBeer
ChallengehebbenAmeri-
kaansebrouwershun
Belgischevakgenoten
afgetroefd.DeBelgen
behaalden 11 gouden
medailles, terwijl de
Amerikanener 13
indewacht sleepten.

België heeft in totaal 42 ereplaat-
sen behaald bij de Brussels Beer
Challenge,dievrijdagstartteengis-
teren werd beëindigd. De

Amerikaanse brouwers scoorden
net ietsbeter.Zijwisten43medail-
les, waarvan 13 gouden,mee naar
huistenemen.Datmeldendeorga-
nisatoren.
Brouwerij Nieuwhuys, DeDool

Kasteelbrouwerij, Cantillon,
Brouwerij Malheur, Oud Beersel,
Brasseriede laSenneenBrouwerij
deHalveMaanbehaaldenééngou-
denmedaille voor ons land.Duvel
Moortgat en Palm Breweries wis-
ten tweemaaldehoogstenotering
te krijgen. Voorts haalden
Belgischebrouwersnog11keerzil-
ver, 13keerbronsen7keereeneer-
vollevermelding.DeAmerikaanse
brouwers sleepten 13keer goud, 11
keer zilver en 13 keer brons.

De overwinning van de
Verenigde Staten is opmerkelijk,
omdat ermeerBelgischebrouwe-
rijen deelnamen dan
Amerikaanse. Toch steken zij
België nog niet naar de kroon,
meent directeur van de Belgische
Brouwers Sven Gatz. “Je kunt
goede wijnen uit de nieuwe
werelddrinken.Maaruiteindelijk
zal de echte liefhebber altijd naar
Franse wijnen grijpen, want zij
zijn de referentie. Zij staanaande
top van de piramide”, zegt Gatz
tegen de Franse Huffington Post.
“Voor bier geldt hetzelfde. De
Belgische bieren worden van
oudshergezienalsdebeste vande
wereld. Die positie moeten we in

stand houden. Meer nog, we zien
dat Amerikanen hun bieren
steeds vaker op Belgische wijze
brouwen.
Een jury van 40 proevers

keurdedebieren in8categorieën,

waaronder amber, bruin, pils en
specialebieren.Dewinnaarswer-
dengekozenuit liefst 500binnen-
en buitenlandse biersoorten.
Allemaal geproefd enbeoordeeld
dooreen50-koppigeprofessionele
jury. “Er is altijd een risico dat
andere bieren lof krijgen, maar
door mee te doen aan deze com-
petities blijven we alert om de
kwaliteit hoog tehouden.Dekwa-
liteit van de Amerikaanse bieren
is de afgelopen jaren fors toege-
nomen. Het origineel blijft het
Belgischebier,maarwemogennu
niet indommelen en zelfgenoeg-
zaam zijn. Elke keer opnieuw
moeten we onze bieren verbete-
ren.”

Bijzondere ondernemingsraad brengt vandaag duidelijkheid

bij het begin van de crisis in
2008werkten er in turnhout
2.750mensen, nu 1.530,
vanwie 900 arbeiders

1.530
werknemers

‘We zien dat
Amerikanen hun
bieren steeds vaker
op Belgische wijze
brouwen’
Sven Gatz
BeLgisChe Brouwers

‘Schandalig.
Sabam wil geld
verdienen op de
rug van mensen
die het al zo
moeilijk hebben’
Robby DebRuyn
ACLVB


